
RÁJEČKOVSKÝ ZPRAVODAJ

                                                                          03/2006
_______________________________________________________

Zápis
z 21. zasedání Zastupitelstva obce Ráječko konaného dne 23.2.2006 v 18.00 v budově Staré školy

Přítomni: členové ZO dle presenční listiny

Občané: dle presenční listiny

add1)
Přivítáním zastupitelů a přítomných občanů zahájil starosta  21. zasedání zastupitelstva obce.

Přítomno je 15 členů ZO, čímž se stává usnášeníschopné.Datum konání a program jednání byl 
zveřejněn na úřední desce  a hlášen místním rozhlasem. Kontrolu zápisu z 20. zasedání ZO provedla 
paní Juračková a pan Růžička – bez připomínek.  Přijatá usnesení jsou splněna.

Ověřovateli  zápisu jsou určeni pan Přibyl a pan Pešán.

Zapisovatelkou je určena paní Žabková, pracovnice obecního úřadu Ráječko.    

Program:                                                                     

1) Zahájení, kontrola minulého zápisu      

2) Zápisy z jednání Rady obce    

3) Návrhy usnesení předložené Radou obce ke schválení zastupitelstvu obce     

4) Pošta, různé, interpelace       

5) Usnesení      

6) Závěr        

 viz usn. č. 1                                                                                      H: 1500

add2) 
Všichni zastupitelé obdrželi zápisy z jednání Rady obce č. 38 a39. O navrženém usnesení z Rady 
obce se bude hlasovat v samostatném bodu jednání. ZO bere na vědomí usnesení z jednání rady obce 
č. 38 a 39.                                                     H: 1500    

viz. usn. č. 2

add3)        
Starosta předkládá geometrický plán č. 359 – 10476/2005 k p.č. 401/2 v k.ú. Ráječko za účelem 



odprodeje pozemku panu Mgr. Jaroslavu Marténkovi. Odprodej byl schválen  v ZO dne 31.10.2005 
bez skutečného zaměření. 

viz usn. č. 3                                                                                       H: 1500

Starosta předkládá znění plné moci pro pana Jaroslava Marténka ve věci zadání vypracování 
projektové dokumentace pro výstavbu komunikace na p.č. 1799/1, 494, 401 a 495 to vše v v k.ú. 
Ráječko. 

viz usn. č. 4                                                                                       H: 1401  

 add4)
Pošta, různé 

Místostarosta  předkládá rekapitulaci sběru a svozu TDO v obci za rok 2005. Poplatek na rok 2006 je 
navržen ve výši 350Kč/osoba /rok. 
viz usn. č. 5                                                                                       H: 1500      

Starosta předkládá návrh výše poplatku za psa na rok 2006.Za jednoho psa 100, Kč/rok  a za každého 
dalšího psa 150,Kč/rok.     

viz usn. č. 6                                                                                       H: 1500     

Starosta informuje o ukončení lhůty  na vyvěšení záměru obce Ráječko na darování pozemků 
specifikovaných ve smlouvě o budoucí darovací smlouvě mezi obcí Ráječko a SÚS JMK.   

viz usn. č.7                                                                                        H: 1500     

Starosta informuje o ukončení lhůty na vyvěšení záměru obce Ráječko na výpůjčku pozemků 
specifikovaných ve smlouvě o výpůjčce podle ust.§659 a následujících, občanského zákoníku v 
platném znění.     

viz usn. č. 8                                                                                       H: 1500    

Starosta informuje o výsledku pracovního jednání mezi zástupci obcí RájecJestřebí, Spešov a 
Ráječko, které se konalo dne 2.2.2006 na OÚ v Ráječku ve věci změny vedení přeložky komunikace 
II/374 v k.ú. Ráječko a Spešov, kterou předložilo Město RájecJestřebí. Po seznámení s danou 
problematikou navrhovaných změn zástupci obcí Ráječko a Spešov zásadně nesouhlasí s těmito 
změnami. Dále seznamuje zastupitelstvo obce a přítomné občany se zněním dopisu Ing. Stanislavu 
Juránkovi, hejtmanovi JMKraje ,  který byl odeslán ve věci změny vedení  přeložky stavby 
komunikace II/374 .V současné době se zpracovává změna projektové dokumentace pro územní řízení 
Blansko Rájec  III. stavba.     

viz usn. č.9                                                                                        H: 1500   

Starosta informuje o plánované objížďce  přes  naši obec,  kterou si vyžádá oprava komunikace R43 
Zatupitelé a občané zásadně nesouhlasí s vedením objížďky přes naši obec a to z důvodů :        

 nadměrné zatížení stávající komunikace, která může vést k havárii Březovského vodovodu        



 bezpečnost chodců        

 narušení statiky domů     

viz usn. č. 10                                                                                     H: 1500     

Zastupitelé obce a občané pověřují starostu obce, aby oslovil investora přeložky silnice II/374 ve věci 
dalšího pokračování stavby přeložky komunikace II/374.

viz usn. č. 11                                                                         H:1500

Starosta předkládá nabídku firmy Finance Zlín , a.s. ve věci odkupu akcií České spořitelny za cenu 
360,Kč/ks. ZO neschválilo 
viz usn. č. 12                                                                                     H: 762  

Starosta informuje o provedené kontrole Finančním úřadem Blansko na čerpání státní dotace na akci 
rekonstrukce kabin SK Olympia Ráječko.

Dále  informuje, že ve dnech 6.a 7. února proběhlo přezkoumání hospodaření naší obce. Přezkum 
hospodaření provedli pracovníci JMKraje. Zpráva o přezkoumání hospodaření je součástí závěrečného 
účtu obce, který je na základě §17 zák. č. 250/2000 o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů 
zveřejněn od 14.2.2006 na úřední desce obce Ráječko. Závěrečný účet musí být zveřejněn nejméně po 
dobu 15 dnů před projednáváním v zastupitelstvu obce, z tohoto důvodu bude závěrečný účet obce za 
rok 2005 projednán na příštím zasedání  zastupitelstva obce.                 

Dále informuje o odeslaném dopisu paní Hrazděrové a Pokorné ve věci směny pozemků v lokalitě u 
hřbitova a   popřípadě odkupu. 

Ve 20.30 opustila s omluvou zasedání paní Adamová

Místostarosta podává informaci o prováděných stavebních úpravách v budově bývalé ZŠ.

viz usn. č. 13 

Dále informuje o nutnosti zadání projektové dokumentace na rekonstrukci střechy budovy ZŠ a MŠ 
Ráječko      

viz usn. č. 14                                                                          H: 1400     

Starosta informuje o pokračování soudního sporu mezi obcí a firmou Avanta.

viz usn. č. 15                                                                          H: 1400     

Starosta informuje o zadání vypracování geometrického plánu za účelem rozdělení pozemku na 
výstavbu RD v lokalitě Padělky.   

viz usn. č. 16                                                                          H: 1400    

Starosta předkládá kupní smlouvu na zakoupení vozidla AVIA A 31.1 K DA 12 pro SDH ve výši max. 
450 000, Kč  Zastupitelstvo obce pověřuje starostu podpisem kupní smlouvy.



 viz usn č. 17                                                                          H: 1400   

Starosta informuje o kontrole povodňového plánu a  jeho aktualizaci.  

p. Pešán připomíná, že přes roční urgování se nikdo nepodívá jak to vypadá u řeky po překopu 
vodovodu DN 200.

Starosta informuje o průběhu stavby splaškové kanalizace v obci a o  vedení kanalizačních přípojek, 
kterými budou dotčeny pozemky v k.ú. Ráječko ve vlastnictví obce. Jedná se  o parcely na Nám. 1. 
Máje. Termín dokončení hlavních řadů je konec srpna 2006, zkoušky a předání objektu je konec září.  

Pan Fojt opět upozorňuje majitele psů  na nutnost odklízení psích exkrementů po obci. Další výzva 
majitelům psů bude zveřejněna v obecním zpravodaji.                                          

add 5)
Usnesení z 21. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Ráječko, konaného dne 23.2.2006 v 18.00 
hodin v budově „staré školy“

Usnesení č.1
Zastupitelstvo obce schvaluje program jednání.

Usnesení č.2
Zastupitelstvo obce bere na vědomí zápisy z jednání rad 38 a 39.

Usnesení č. 3
Zastupitelstvo obce   schvaluje prodej pozemku p.č. 401/2 v k.ú. Ráječko označeného geometrickým 
plánem č. 35910476/2005 o výměře  194 m2 za dohodnutou kupní cenu 50, Kč/m2. tj. 9 700, Kč 
panu Mgr. Jaroslavu Marténkovi, bytem Blansko, Jasanová 2085 s tím  že pokud  projektová 
dokumentace komunikace  zasáhne  do  tohoto pozemku , bude proveden zpětný odkup do majetku 
obce.

Usnesení č. 4
Zastupitelstvo obce schvaluje plnou moc pro pana Jaroslava Marténka ve věci zadání vypracování 
projektové dokumentace  pro výstavbu komunikace v lokalitě Lovcov na p.č. 1799/1, 494,401 a 495 to 
vše v k.ú. Ráječko. Pověřuje starostu podpisem plné moci.

Usnesení č.5
Zastupitelstvo obce schvaluje  místní poplatek za sběr a svoz TDO ve výši 350,Kč/osoba/rok.

Usnesení č.6
Zastupitelstvo obce schvaluje  místní poplatek za psa ve výši: za jednoho psa 100, Kč/rok a za 
každého dalšího psa 150, Kč/rok.
Usnesení č.7
Zastupitelstvo obce souhlasí se smlouvou o budoucí darovací smlouvě mezi obcí Ráječko a SÚS JMK 
příspěvková organizace kraje, se sídlem Žerotínovo nám 3/5 601 82 Brno  za podmínek uvedených v 
této darovací smlouvě , jejíž předmětem budou pozemky respektive části pozemků dotčených dle 
projektové dokumentace pro ÚR o umístění stavby „ Silnice II/374 RájecBlansko, III. stavba“. 
Výměry části pozemků p.č. 1830/1 , 108 m2; 1830/2, 60 m2; a p.č. 268/4, 41 m2; budou upřesněny 
geometrickým plánem po dokončení stavby Zastupitelstvo pověřuje starostu podpisem této smlouvy.



Usnesení č. 8
Zastupitelstvo obce souhlasí se smlouvou o výpůjčce podle ust. § 659 a následujících občanského 
zákoníku v platném znění mezi obcí Ráječko a SÚS JMK, příspěvková organizace kraje se sídlem 
Žerotínovo vám 3/5 601 82 Brno na části pozemků  p.č. PK 1830/1 , 5 m2 ; p.č. 1830/2, 20 m2 na 
dobu určitou s účinností od dne zahájení stavby do dne vrácení pozemků půjčiteli po ukončení stavby, 
tj. po nabytí právní moci kolaudačního rozhodnutí na stavbu. Zastupitelstvo obce  pověřuje starostu 
podpisem této smlouvy.

Usnesení č.9
Zastupitelstvo obce nesouhlasí se změnami územního plánu týkající se přeložky silnice II/374 a trvá 
na vedení trasy komunikace  dle platného územního plánu Sídelního útvaru Ráječko.
Usnesení č.10
Zastupitelstvo obce  nesouhlasí s vedením objízdné trasy silnice R43 přes obec Ráječko z důvodu 
nadměrného zatížení stávající komunikace a nebezpečí  havárie březovského vodovodu, narušení 
statiky přilehlých budov a bezpečnosti občanů.

Usnesení č.11
Zastupitelstvo obce pověřuje starostu obce oslovit investora stavby  přeložky komunikace II/374 s tím, 
že obec Ráječko nebude souhlasit s kolaudací a uvedením do trvalého užívání druhé stavby Blansko
Ráječko , pokud nebude zahájena další etapa výstavby RáječkoRájec.

Usnesení č. 12
Zastupitelstvo obce neschvaluje prodej akcií  České spořitelny firmě Finance Zlín a.s..

Usnesení č.13
Zastupitelstvo obce bere na vědomí  zprávu o stavebních úpravách v budově Staré školy.

Usnesení č. 14
Zastupitelstvo obce schvaluje vypracování projektové dokumentace na střechu Základní školy  a 
Mateřské školy.

Usnesení č. 15
Zastupitelstvo obce bere na vědomí informaci o průběhu soudního sporu mezi firmou Avanta a obcí 
Ráječko. Zastupitelstvo doporučuje vzít na vědomí Rozhodnutí soudu, ukončit soudní spor a dále se 
neodvolávat.Akceptuje uhradit finanční částku do výše 270 000, 

Usnesení č. 16
Zastupitelstvo obce schvaluje  vypracování geometrického plánu za účelem rozdělení pozemku na 
výstavbu  RD v lokalitě Padělky.

Usnesení č. 17
Zastupitelstvo obce pověřuje starostu podpisem kupní smlouvy na  vozidlo AVIA A 31.1 K DA 12  pro 
SDH ve výši max. 450 000,.

add6)
Závěr



add7) 
Starosta konstatuje, že byly vyčerpány všechny body dnešního jednání 

a zasedání ve 21.40 hodin ukončil.    

Zapsala: J.Žabková      
_________________________________________________________________________________
________
OTEVŘENÍ  „ STARÉ ŠKOLY“

V sobotu 4.3.2006 byla slavnostně otevřena 1. SOUSEDSKÝM  BÁLEM zrekonstruovaná budova 
„STARÉ ŠKOLY“.
Historie této budovy sahá až do roku 1825, kdy hrabě Salm poskytl finanční prostředky na výstavbu 
místní školy. V průběhu let byly přistavěny ještě dvě třídy a budova prošla různými stavebními 
úpravami. Škola je dominantou obce, stojí na mírném kopci , zvaném Horka, přímo nad okresní 
silnicí.
Technický stav a poloha budovy, ale hlavně úbytek žáků ve třídách , tedy ekonomické záležitosti, byly 
hlavními důvody, proč Zastupitelstvo obce rozhodlo o sloučení Základní a Mateřské školy Ráječko do 
jednoho objektu, a to do budovy Mateřské školy, kde byly provedeny stavební úpravy, které umožnily 
zahájení výuky v této budově v říjnu 2005.
Zastupitelstvo obce na svém zasedání projednávalo budoucí využití uvolněného objektu.
Jistě všichni místní občané uvítali rozhodnutí o vybudování kulturního zařízení v budově „Staré 
školy“.
Po konzultaci se statikem bylo rozhodnuto o zbourání jedné příčky a ve druhé příčce byly probourány 
dva široké průchody, neboť příčkou prochází komín. V upravovaných prostorách byly zhotoveny nové 
rozvody elektrické instalace. Zavedeny rozvody vody a odpadů. Poté nastoupili opraváři parket a 
malíři, kteří prostory, ve kterých probíhaly stavební úpravy , vymalovali. Všechny práce proběhly v 
prosinci 2005 a lednu a únoru 2006. Na rekonstrukci se podíleli členové všech zájmových složek 
působících v naší obci.
Byl vybudován krásný sál, který bude sloužit všem našim občanům.

_______________________________________________________________________

Místní poplatky v roce 2006
 Od 1. dubna   31. května budou na OÚ vybírány tyto poplatky:

Sběr a svoz TDO

Na obyvatele / rok   ……………………………………350,  Kč
Rekreační objekty / rok………………………………..175, Kč

Poplatky ze psů

Za jednoho psa………………………………………….100, Kč / rok
Za každého dalšího psa………………………………..150, Kč / rok
_________________________________________________________________________________
_____



Velkoobjemové kontejnery

Ve středu 12.4.2006 budou v naší obci přistaveny velkoobjemové kontejnery na obvyklých 
stanovištích: u Obecního úřadu, u hřiště SK Olympia, na parkovišti za restaurací „Nová“ a u prodejny 
Kůrkových.

____________________________________________________________________

JAK JSME NA TOM ?

V roce 1989 jsem nocoval na jedné chatě u našich sousedů v Rakousku.
Zaujalo mne, že mezi prvním,  co nám domácí paní ukazovala, bylo to , jak máme ukládat odpadky. 
Nebyl to jeden koš, jak bylo zvykem u nás, ale hned tři nádoby s různým obsahem – tedy tříděný 
odpad.
Od té doby se mnoho změnilo i u nás a mnohé domácnosti ( i když by nemusely ) domácí odpad třídí 
také.
Mají nádobu na organický odpad, který potom přijde na kompost,
mají nádobu na papír a noviny, který potom přijde do sběru.
PET lahve a sklo dávají do kontejnerů a kovový odpad vč. plechovek hasičům, 
kteří u nás jezdí dvakrát v roce pro železný šrot.
A až teprve to co zbude, tedy krabice od mléka, jogurtů, sáčky od sušenek, apod. dají do popelnice.
Podle mého odhadu je tato poslední část jen asi ¼  všech odpadů.
Tito lidé se nedívají na to, jak a co se s odpadem děje dál,
Nechávají mluvit ty, co říkají, že to nemá cenu , ale začínají sami u sebe.
Jsou to ti , kterým záleží na budoucnosti a chtějí něco udělat pro čistotu ovzduší.
Na druhé straně vidím popelnice s PET lahvemi i když jsou na tyto lahve kontejnery, 
vidím člověka, který má svázané staré noviny v balíku a cpe je do své popelnice i když má nedaleko 
sběrnu papíru.
Na vesnici jsem viděl plné popelnice starých jablek mezi sklem a starými hadry.
O tom, že večer jak se začíná topit někteří stopí skutečně vše,
o tom se již mluvit snad ani nedá.
A tak  na závěr malé poděkování všem, kteří již pochopili
a malé naťuknutí těm, kteří snad postupně pochopí také.

                                                                                              Ing. Miroslav Staněk

____________________________________________________________________

UPOZORNĚNÍ

Opět důrazně upozorňujeme majitele psů na zákaz volného pobíhání psů na veřejném prostranství 
naší obce. Pes , který doprovází svého majitele , musí být veden na vodítku a větší plemena psů 
vybavena ochranným košem.
Žádáme místní občany, aby výkaly po svých psech uklízeli a tím dodržovali pořádek na veřejných 
místech naší obce.  



_________________________________________________________________________________
_

Zpráva z výroční schůze ZO ČZS Ráječko za rok 2005

V neděli 26.3.2006 se sešli na výroční schůzi členové místní skupiny Českého zahrádkářského svazu, 
aby zhodnotili svoji činnost v uplynulém roce.
Organizace má v naší obci v současnosti 48 členů, výbor ZO ČZS  se pravidelně schází každý měsíc 
na svém jednání .
V souladu s plánem práce se uskutečnily zájezdy na výstavu do Věžek, do Státního zkušebního ústavu 
v Želešicích, zde jsme získali pro nás nový sortiment broskví a švestek. Další zájezd byl do Kolína k 
p. Jonášovi, kde jsme měli možnost ochutnat hrozny, nakoupit sazenice vinné révy a jahod.
Dalším naším cílem byla výstava HORTIKOMPLEX V Olomouci. Při cestě do Olomouce jsme 
zhlédli šlechtitelskou stanici SEMPRA Smržice, spojenou přednáškou a návštěvou arboreta u 
nákupního střediska Horizont v Bystrovanech.
Ve dnech 15. a 16. října jsme uspořádali v budově MŠ výstavu ovoce a zeleniny.
Své výpěstky poskytlo 19 vystavovatelů. Bylo vystaveno celkem 141 exponátů, součástí výstavy ovoce 
a zeleniny byla ukázka obrazů paní Evy Juračkové – Molkové.
Na závěr mi dovolte , abych poděkoval OÚ Ráječko za finanční pomoc, SDH, ČČK a ČSZ za 
spoluúčast na naší činnosti.
                                                                                                   Ing. Arnošt Buš
                                                                                                  Předseda ZO ČZS

_________________________________________________________________________________
______

SK  OLYMPIA  RÁJEČKO

Naše „A“mužstvo se zúčastnilo zimního turnaje v kopané hraného na hřišti BOBY Brno a dosáhlo 
těchto výsledků:

Ráječko – Zastávka u Brna               1  :  0                    branka: Kleveta
Ráječko – Moravský Krumlov            2  :  4                    branky: Kleveta, Skoták
Ráječko – Sparta Brno dorost           1  :  0                    branka: Wutka Michal
Ráječko – Bystrc dorost                    4  :  3                    branky: Kubaský 3, Kleveta
Ráječko – Rozhodčí Brno venkov     3  :  1                    branky: Wutka Michal 3, Kupský
Ráječko – Popůvky                            5  :  0                    branky: Wutka Michal2, Skoták,
                                                                                                   Kupský , Španěl
Ráječko – Zbýšov                              2  :  1                   branky: Kopecký, Wutka Michal

Náš fotbalový tým postoupil do finále turnaje.
Finálový zápas byl sehrán v sobotu 4.3.2006:
 
Ráječko     Sparta Brno dorost          1  :  1                    branka: Prokop
                                na penalty            4  :  5



Naše „A“ mužstvo obsadilo v turnaji druhé místo.

V pondělí 6.3.2006 bylo sehráno přípravné, přátelské utkání na hřišti v Boskovicích s týmem 
Protivanova:

Ráječko – Protivanov        1  :  2               branka: Kleveta.

Další přípravné přátelské utkání bylo sehráno v BrněLíšni:

Líšeň – Ráječko                 2  :  1              branka: Kleveta  

V současné době měla již probíhat mistrovská utkání župního přeboru. Pro nezpůsobilý terén byla tři 
kola odložena a zápasy by se měly naplno rozběhnout od 9.4.2006.

_________________________________________________________________________________
____

PODĚKOVÁNÍ
Děkujeme všem , kteří se podíleli na přípravě dětského karnevalu.
                                                                                                                 Pořadatelé
_________________________________________________________________________________
_____

Ráječkovský zpravodaj: vydává Obec Ráječko – Ivana Zapletalová – knihovnice
Text zpravodaje:rajecko.isscz.net


